



# “一带一路”国家人文交流 高级研修项目(2021)

【传统中国与海派文化体验之旅】

● 承办单位:该项目由上海市教委主办,上海交通大学人文学院承办

## 项目介绍

该项目是上海市政府为促进“一带一路”国家的文化交流而发起,旨在向一带一路沿线国家的学员们深度展示中国传统文化的精粹,理解当代中国应对时代挑战与机遇的方案,以此建立起中外友好的桥梁以及对人类命运共同体的体认。

## 项目时间

2021年7月12日- 7月24日(周末和节假日无课)

## 招生信息

### ● 招生对象:

- 1) “一带一路”国家政府人员和使领馆工作人员(文化相关事务)
  - 2) “一带一路”国家人文领域的专家、教师和博士生
- 申请者同时需要满足:年龄24-50周岁,身心健康,遵守中国相关法律法规和学校规章制度。

### ● 招生人数:40人

### ● 报名方式: 在线报名: <http://apply.sjtu.edu.cn>

### ● 报名日期:2021年04月01日 - 2021年5月30日

### ● 录取和报到

- 6月10日前发出所有电子录取通知书
- 7月11日所有学生线上报到、注册
- 线上课程不发放签证材料

### ● 费用

#### 承办方财务资助

- 1) 报名费
- 2) 学费
- 3) 云参观费用

📍 联系地址:上海交通大学人文学院国际化办公室  
中国上海华山路1954号(或番禺路655号)教一楼105A室

📮 邮政编码:200030

☎ 联系电话:0086 21 62821082

✉ 电子邮件:[huhaiying2019@sjtu.edu.cn](mailto:huhaiying2019@sjtu.edu.cn)

🌐 网站:<https://ichinese.sjtu.edu.cn/zh>

## 项目内容

课程语言以英语为主,采用线上教学与视频相结合的模式。项目邀请知名学者及资深教师,内容囊括线上主题讲座、文化体验视频、线上汉语课程以及云参观四个核心版块。

主题讲座	结合疫情深入探索中国传统文化、哲学、医学; 一带一路的过去与今天
文化体验视频	太极拳、书法、器乐
线上汉语课	综合汉语
云参观	上海博物馆、西岸艺术中心、上海历史博物馆

## 课程模块

讲座	文化课程视频
中医养生 人文历史 传统文化	传统艺术 海派文化
云参观	汉语言课体验



# “THE BELT AND ROAD” NATIONAL ADVANCED TRAINING PROGRAM ON CULTURAL EXCHANGES

## A Trip to Experience Traditional Chinese Culture and Shanghai Style

► **Organizer:** The Shanghai Municipal Education Commission, School of Humanities of Shanghai Jiao Tong University

### Introduction

This program aims to introduce the essence of Chinese traditional culture to the students who come from the countries of the “Belt and Road” initiative and to show how China has seized opportunities to address challenges in the society. We wish to enhance friendship and mutual understanding between China and other countries and believe that we could all work together to build a community with a shared future.

### Program Duration

July 12<sup>nd</sup>, 2021 – July 24<sup>th</sup>, 2021 (no classes on weekends and holidays)

### Admission Information

#### ► Qualification:

- 1) Government officials, staff of embassies and consulates of the “The Belt and Road” countries (working on issues related to cultural and international affairs)
- 2) Experts, teachers and doctoral students in the field of humanities of the “The Belt and Road” countries

The applicant should be aged from 24 to 50 and in good health, abide by the laws of the People's Republic of China and the rules and regulations of the university.

#### ► Enrollment number: 40 people

#### ► Application: Online application: <http://apply.sjtu.edu.cn>

#### ► Application Period: April 1<sup>st</sup>, 2021—May 30<sup>th</sup>, 2021

#### ► Admission and registration:

All the Admission Notice (electronic version) will be issued before June 10, 2021.

Online Registration date: July 11<sup>st</sup>, 2021

No visa document for the online class

#### ► Program Fee:

Supported by the sponsor:

- 1) Application fee
- 2) Tuition
- 3) Cloud visiting fees

### Content

Courses are taught online in English by well-known scholars and senior teachers. The program includes four core sections: online theme lectures, cultural experience videos, online Chinese courses and cloud visiting.

- **Theme Lecture:** Exploring Chinese traditional culture, philosophy and medicine in the time of the pandemic; the past and present of the “Belt and Road”
- **Cultural Experience Video:** Tai Chi, Calligraphy, Music Instruments
- **Online Chinese Course:** Comprehensive Chinese
- **Cloud Visiting:** Shanghai Museum, West Bund Art Center, Shanghai History Museum

### Curriculum Modules

#### ► Lecture

Traditional Chinese Medicine |

Cultural History | Traditional Culture

#### ► Cloud Visiting

#### ► Culture introduction videos

Traditional Art

Shanghai Style Culture

#### ► Chinese Language Lessons



### Contact information

**Office:** International Office, International Chinese Education Center, School of Humanities, Shanghai Jiao Tong University

**Address:** Room 105A, Lecture Building No.1, No. 1954, Hua Shan RD.(or No. 655, Pan Yu RD.) Shanghai, China

**Zip Code:** 200030 **Phone Number:** +86 21 62821082 **E-MAIL:** [huhaiying2019@sjtu.edu.cn](mailto:huhaiying2019@sjtu.edu.cn) **Website:** <https://ichinese.sjtu.edu.cn/zh>